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Per 1 mei 2021 is de vereniging Erfgoedhuis Veldhoven opgericht, een fusie tussen de 
voormalige heemkundestichtingen Zeelst schrijft geschiedenis, Veldhoven-dorp historisch 
bekeken en Historisch Oerle.  
Na een hectisch eerste jaar 2021 met veel activiteiten in het kader van 100 jaar Veldhoven, 
was 2022 een jaar van betrekkelijke rust, zeker ook omdat het corona-virus langzamerhand 
de samenleving verliet. 
 
Het ledenaantal is op 1 januari 2022 107. Het jaar wordt afgesloten met 115 leden. 
 
Het Algemeen Bestuur vergaderde iedere maand.  
 
In januari wordt besloten geen herdruk van het boek “Veldhoven 100, van Kempische 
plattelandsgemeente naar Hightech region” te laten verschijnen. De financiële risico’s 
daarvoor worden te groot gevonden. Het algehele gevoel is goed. Van de 1500 boeken die in 
omloop zijn gebracht, zijn er 25 niet betaald. Dat is 1,7%. De evaluatie heeft duidelijke 
richtlijnen voor een volgende boekverspreiding opgeleverd.  
Om eens te brainstormen over onze vereniging zonder de gebruikelijke tijdsdruk wordt een 
“heisessie” georganiseerd. De hoofdonderwerpen zijn: taken van bestuursleden, de structuur 
van de vereniging en werving werkgroep leden. 
 
In februari bespreken we de actualisatie van “Geheimen van Veldhoven”, die voorlopig een 
personele unie vormt met het Erfgoedhuis Veldhoven. Het archief van SOK, “Stichting 
Organisatie Karnaval” wordt overgedragen aan de vereniging. Wij stellen daarom ook 
richtlijnen vast, wanneer archieven van verenigingen en stichtingen aan ons overgedragen 
kunnen worden.  
We starten onze ronde langs de politieke partijen bij GBV en hebben daar een goed gevoel 
bij. Bij dat ene gesprek is het gebleven, omdat de gemeenteraadsverkiezingen er tussen 
komen. De intentie is om hiermee door te gaan. Echter dat is er nog niet van gekomen. 
 
In maart vindt de algemene ledenvergadering (jaarvergadering) plaats. Het beleidsplan 
2022-2025 en het activiteitenplan 2022 worden in de bestuursvergadering voorbesproken. 
Op de ledenvergadering zijn, inclusief de bestuursleden 30 leden aanwezig. Voor het 
verslag: zie agenda en verslag van de halfjaarlijkse vergadering van 27-09-2022. 
Deze maand wordt ook de beslissing genomen om in 2023 een boek uit te brengen, nl. een 
stratenboek. 
De heemkamer zal worden ingericht met ander meubilair. Een carré-opstelling is het meest 
praktisch. Ook wordt er op het gebied van visuele presentatie een TV aangeschaft. 
 
In april vinden er weinig sprekende acties plaats. Gemaakte afspraken worden nog eens op 
haalbaarheid getoetst, er wordt gediscussieerd over Mondelinge bronnen en Verbonden 
Levenslopen, archivering van de archieven van de voormalige heemkundekringen en het 
nieuwe boek, dat in 2023 verschijnt. 
 
In mei spreken we over hoe we verder gaan met het kadaster. Er is al veel gedaan, maar er 
moet nog veel gebeuren. We hebben er op dit ogenblik te weinig mensen voor. Met pijn in 



het hart moeten we besluiten om het voorlopig te laten rusten. Wel willen we in het najaar 
(na de ledenvergadering van september) een werkgroep monumenten en archeologie 
oprichten. We streven naar zelfsturende werkgroepen. Voor de contacten met het bestuur 
wordt aan elke werkgroep een bestuurslid verbonden voor de communicatie. 
 
In juni vinden de voorbereidingen plaats voor het monumentenweekend en het eerder 
geplande en uitgestelde City-fest in september. Dit gaat in overleg met museum ’t Oude Slot. 
We brainstormen over onze positie. Hoe kunnen we meer naamsbekendheid krijgen? Hoe 
kunnen we ons ledental vergroten? Besloten wordt om dit jaar al een lezing te houden. Voor 
volgend jaar worden er plannen gemaakt voor lezingen door mensen van buitenaf 
 
In juli bereiden we het monumentenweekend verder voor. Ook de ledenvergadering van 27 
september wordt voorbereid. Verder komen aan bod: De uitbreiding van de openingsuren 
van de heemkamer, de kerkenvisie, het versnellen van Memorix Maior, ons 
beeldbankproject,  
 
In augustus is het Erfgoedhuis gesloten. De voorbereidingen voor de activiteiten van 
september lopen door. 
 
In september vinden het monumentenweekend en het City-fest plaats. We kunnen hier 
tevreden op terugkijken. Enkele bestuursleden spreken met de nieuwe wethouder Jeroen 
Rooijakkers. Ook de opstapbijeenkomst van de Kerkenvisie vindt plaats en ook spreken we 
met Annelies van Bronswijk over een doorstart van Zeelster Slag. Het Brabants Heem 
bestaat 75 jaar, waar we bij aanwezig zijn. Het boek “Tradities in Brabant” verschijnt, waarin 
wij een stuk hebben geschreven over de Sint Janstros in Oerle. 
 
In oktober spreken we ons uit over het belang van contacten met andere 
erfgoedbelanghebbenden in onze gemeente. We streven naar meer structuur daarin. Ook 
moet er meer structuur komen in het bewaren en registreren van onze archieven. Er wordt 
kennis gemaakt met het RHCE. We komen voor het eerst met de belangstellenden voor de 
werkgroep monumenten bij elkaar. Deze gaat per 1 januari aan de slag. De schrijversgroep 
voor het boek “Wegwijs in Veldhoven” gaat aan de slag. Het  project “Lessen in het 
Onderwijs” wordt na de corona-pauze weer opgestart. Begin voorjaar 2023. 
 
In november komt het jaarboek van “Veldhoven-dorp Historisch Bekeken” uit. Het bestuur 
houdt een “heidag” en spreekt in alle rust over de ontwikkelingen in onze vereniging. Een 
doorlopende zorg is, dat we moeilijk vrijwilligers voor onze vereniging kunnen aantrekken. 
We hebben veel ambitie, maar kunnen door gebrek aan “handjes” lang niet alles 
verwezenlijken.  
 
In december maken we nieuwe afspraken over de maandelijkse Nieuwsbrief. De laatste 
restjes van het jaar worden weggewerkt en we bereiden ons voor op het nieuwe 
verenigingsjaar.  
 
Resumé: Het eerste volledige jaar van de vereniging was een jaar waarin bepaalde zaken 
nog eens goed overdacht moesten worden. Zaken die we zelf recht konden zetten, hebben 
we gedaan. Daar waar we afhankelijk waren van anderen, hebben we onze positie bepaald. 
 
Naast het streven naar meer naamsbekendheid hebben we ook ingezet op samenwerking 
met de gemeente. Wij kunnen de gemeente helpen op diverse domeinen van het cultureel 
erfgoed, zoals gemeentelijke monumenten, straatnamen en archeologische onderzoeken. 
 
 
Veldhoven, 28 februari 2023 
Tiny Leijten, secretaris Erfgoedhuis Veldhoven 


